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Goedemorgen dames en heren, allen van harte welkom bij deze NPO 
Ledenraad na de sluiting van zaal Verploegen voor de eerste keer bij 
van der Valk in Vianen. Allereerst heet ik de afgevaardigden van de 
Afdelingen van harte welkom, alsook de leden van onze FBCC, leden 
van het IWB en de WOWD, onze Gouden spelddragers, de pers en 
andere belangstellenden. Kortom allen welkom, vandaag bij deze 
Ledenraad! 
Het zal u ongetwijfeld zijn opgevallen dat Gerard van de Aast 
ontbreekt achter deze bestuurstafel. Door familieomstandigheden 
kan hij hier vandaag niet zijn, erg jammer want hij is vandaag 
aftredend en niet herkiesbaar, dus hij zou afscheid nemen van ons. 
Wij hadden graag dat welverdiende afscheid gegeven, maar dat 
zullen wij in de nabije toekomst zeker op een gepaste manier doen. 
Van ons bureau op Papendal zijn Frank Marinus en Marjan van Berkel 
aanwezig. 
Uiteraard is deze vergadering ook weer volledig te volgen via de live 
stream. Ook iedereen  die de vergadering via deze stream volgt, van 
harte welkom.  
 
Herindeling Afdelingen 
In de achterliggende periode, na de Ledenraad van november, heeft 
de herindeling van de afdelingen de nodige aandacht gevraagd. 
Terecht want zo’n onderwerp staat niet elk jaar op de agenda. De 
vorige herindeling is van 1996, dus heeft er voor de afgelopen bijna 
30 jaar voor gezorgd dat de landelijke organisatie goed in de steigers 
stond. Maar zoals bij alles, niets is voor eeuwig, dat geldt overigens 
ook weer voor de herinrichting waar wij vandaag de dag mee bezig 
zijn. 
 
Op de ledenraad van november 2024 is het voorstel om de nieuwe 
grenzen van de Afdelingen vast te stellen door het NPO bestuur 
teruggenomen. Bij de inventarisatie bleek al snel dat er onvoldoende 
draagvlak was voor het plan. Op dat moment is tijdens de 



vergadering afgesproken dat het oorspronkelijke plan van de 
Commissie in maart 2025 aan de vergadering zou worden 
voorgelegd.  
Dat daarover ook het nodige vooroverleg nodig zou zijn, is toen 
nadrukkelijk aan de orde gesteld. Ook is door de Ledenraad 
aangegeven dat het NPO bestuur daar waar nodig de afdelingen zou 
activeren. Het oorspronkelijke voorstel hebben wij op basis van 
feedback in de verdeling west – zuid west voor drie verenigingen 
aangepast. 
Zoals in onze wekelijkse nieuwsbrief aangegeven zijn wij als dagelijks 
bestuur naar vergaderingen van de afdelingen 3 en 4 geweest. Het 
gaf ons in ieder geval de mogelijkheid de plannen toe te lichten en 
daarover in gesprek te gaan met de leden. Ik durf ook wel te stellen 
dat wij als bestuur positief terug kijken op deze bijeenkomsten. 
Bottom line kun je rustig stellen dat iedereen het wel eens over de 
noodzaak tot herindelen. 
Over de keuzes die daarbij gemaakt worden zul je het in onze sport 
wel nooit helemaal eens worden. Het is in het belang van een 
toekomstgerichte duivensport  dat wij solidair zijn met elkaar.  
 
Uiteindelijk hebben wij elkaar nodig. En nu denken, wij redden het 
nog wel even, daarmee laat je anderen die nu eigenlijk al te klein zijn 
in de steek. Daarmee doe je de duivensport in Nederland te kort.  
 
Toen onlangs 9 van de 11 afdelingen hebben aangegeven dat ze 
tijdens deze Ledenraad knopen willen doorhakken was dat een 
overduidelijk signaal. Dat signaal hebben wij opgepakt! 
 
Nu doorpakken en besluiten nemen in het belang van de toekomst 
van de Nederlandse duivensport. Blijven doorschuiven naar de 
toekomst levert alleen extra vertraging en irritaties op.  
De realiteit is natuurlijk wel dat niets voor eeuwig is. Uiteraard 
kunnen er ook in de toekomst wijzigingen plaatsvinden als blijkt dat 
het nodig is en als daar dan ook weer de benodigde twee derde 



meerderheid voor is. Daarmee zeg ik niets nieuws, maar wellicht wel 
goed om ons dit te realiseren.  
 
Overigens zullen wij na vandaag ook de grenzen tussen alle 
afdelingen nauwkeurig gaan vastleggen. Dat zullen wij duidelijk doen 
met gemeentelijke grenzen, waterwegen en wat al dan niet meer als 
duidelijke markering kan worden aangeduid.  
Daarbij gaat het om nieuwe leden die zich aanmelden en het duiden 
in welke afdeling ze thuis horen. Maar first things first en dat is de 
indeling zoals die vandaag ter besluitvorming voorligt bij agendapunt 
8.  
 
Internationale wedvluchten 2025 
Wij hebben iedereen die daarvoor belangstelling heeft continue op 
de hoogte gehouden over de ontwikkelingen daar waar het gaat over 
de Internationale wedvluchten dit jaar en in de toekomst.  
Internationaal hebben wij afspraken gemaakt op woensdag 29 
januari op het kantoor van de KBDB. Het resultaat hebben wij direct 
via mail en website met u gedeeld.  
De belangrijkste punten wil ik toch ook graag hier noemen. Het 
ophalen, transport en de verzorging van de Nederlandse duiven zal 
namens de NPO door de afdelingen worden uitgevoerd. Wij nemen 
deel aan alle 7 Internationale wedvluchten. Er wordt gezamenlijk 
gelost als er consensus is onder de deelnemende landen. De 
Nederlandse deelnemers betalen de vrachtkosten zoals wij dat 
gewend zijn bij de verschillende afdelingen. Daarboven wordt er 
gerekend met een verplichte bijdrage van € 1,75 per duif, dit voor 
deelname aan het Internationale concours.  
Uiteraard hebben wij uitgebreid gesproken over deze bijdrage van  
€ 1,75.  Ik denk dat het goed is om aan te geven waarvoor dit bedrag 
betaald moet worden.  

• Internationale uitslagen inclusief dubbelingen € 0,30  
• Afdracht KBDB € 0,30 
• Lossingsvergunning 
• Organisatie door de Inrichter, incl. verzekeringen etc 



• Huldiging winnaars en competities bijvoorbeeld Europabeker 
• Naast de convoyeurs die voor de verzorging van de duiven 

zorgen reist er ook iemand naar de losplaats voor de 
coördinatie ter plekke. 

 
Overigens brengt de NPO geen kosten of inleg in rekening. De 
Afdelingen zullen zelf de Nationale Inkorfcentra voor deze vluchten 
aanwijzen. Uiteraard hoeft niet elk NIC alle vluchten met ochtend- en 
middaglossingen in te korven, alles kan in onderling overleg binnen 
de afdelingen geregeld worden. Uiteraard ook afhankelijk van de 
belangstelling, maar dat lijkt mij duidelijk. Het inkorven zal 
plaatsvinden op de maandag. 
 
Geregeld hebbende dat wij zelf mogen ophalen, vervoeren en 
verzorgen, daarmee ben je er nog niet. Het is daarom erg fijn dat het 
regelen van het vervoer bijzonder voortvarend is opgepakt door de 
mensen die het vervoer voor de Afdelingen regelen. Wie wanneer 
vervoert heb ik onlangs al kunnen aangeven in de nieuwsbrief Op 
(de) Hoogte 
 
Blijft dan verder alles hetzelfde, nee niet helemaal, zo kan er niet 
internationaal gepould worden. Immers dat moet handmatig op een 
poulebrief en dat is dusdanig arbeidsintensief in de verwerking dat 
wij daar als NPO geen bemensing voor hebben. In dat kader is het fijn 
dat de Fondunie 2000 hier Nationaal een oplossing voor heeft. Zij 
hebben toestemming gekregen om hun werkgebied uit te breiden tot 
heel Nederland en werken nog met papieren poulebrieven.  
 
Vorige week heb ik de berekening van het aantal duiven per mand 
aangegeven in mijn  wekelijkse voorwoord in Op (de) Hoogte. 
Om te vergelijken hebben wij de rieten mand van de ZLU vergeleken 
met onze grote Ruco mand. We hebben de manden laten opmeten. 
 
 
 



Dit is het resultaat: 
• Bij 23 duiven in de Grote Ruco mand heeft elke duif 385 cm2 ter 

beschikking 
• Bij 18 duiven in de Rieten mand heeft elke duif 377 cm2 ter 

beschikking 
Het NPO Wedvluchtreglement schrijft een minimum oppervlak voor 
van 350 cm2. Daar voldoen dus beide manden met de aangegeven 
aantallen ruimschoots aan! Meten is weten zeggen wij dan maar. 
 
Ik vertrouw erop dat wij vandaag een verstandige beslissing nemen 
over het berekenen van de uitslag zodat er geen verschil meer zit in 
de ranking op de Internationale uitslag ten opzichte van de Nationale 
uitslag. Uniformiteit lijkt mij in deze een absolute must! Tot slot ben 
ik blij tot wij inmiddels zo ver zijn gekomen en wens ik iedere 
deelnemer veel succes en vooral ook plezier tijdens deze 
Internationale wedvluchten! 
 
 
Promotie duivensport 
Waar wij zeker de nodige aandacht voor hebben maar misschien zelf 
niet genoeg onder de aandacht brengen is communicatie en 
promotie van de duivensport. Intern gericht hebben wij de website 
dagelijks op orde en vorig jaar de nieuwsbrief in een nieuw jasje 
gestoken. Ook plaatsen wij regelmatig nieuws op social media. 
 
Maar wij hebben ook de ambitie om de sport uit te dragen onder 
geïnteresseerden en potentiële liefhebbers om hen te laten zien hoe 
leuk en aantrekkelijk het spel met duiven is. Dit alles met als doel de 
sport te behouden voor toekomstige generaties duivenliefhebbers. 
Dat laatste moeten wij dit jaar in daden omzetten. Uiteraard hebben 
wij daar deskundige hulp bij nodig. Maar uiteindelijk en dat sluit wel 
mooi aan, is het ook, zoals op de cover van het Spoor der 
Kampioenen staat deze week “Promotie van de duivensport begint 
bij onszelf” Dus een taak voor een ieder van ons! 
 
 



Promotieonderzoek naar verliezen met jonge duiven 
Ook dit onderwerp komt tijdens deze Ledenraad aan de orde. Tijdens 
de vorige Ledenraad is de mogelijkheid van een promotieonderzoek 
bekend gemaakt. Al snel bereikten ons de eerste opmerkingen, 
waarom daar geld voor beschikbaar stellen, het heeft toch geen zin. 
Je kunt het geld beter anders besteden. Eigenlijk, en dat viel mij 
tegen, bijna niemand die het een goed plan vindt. Misschien komt 
het ook wel door het gezegde onbekend maakt onbemind. Dan 
bedoel ik weten degenen, die het maar niets vinden wel wat een 
promotieonderzoek inhoud? 
 
Voor de duidelijkheid een promotieonderzoek is een 
wetenschappelijk onderzoek dat gemiddeld 4 jaar duurt en waarover 
een proefschrift wordt geschreven dat vervolgens verdedigt wordt 
voor een commissie van professoren. Slaagt de onderzoeker daarin 
dat promoveert hij/zij tot doctor. Het onderzoek staat allemaal nog in 
de kinderschoenen, wij hebben een bedrag beschikbaar maar daar 
moet nog een substantieel deel bij komen. Uiteraard moet de 
opdracht ook nog geformuleerd worden en goedgekeurd. Dus nog 
een behoorlijke weg te gaan.  
 
Wij zouden ons gelukkig kunnen prijzen als duivensport, als het 
promotieonderzoek doorgaat. Verliezen met duiven en in het 
bijzonder met jonge duiven hebben veel impact voor de liefhebber 
maar ook voor onze omgeving. Daar past bij dat je als Nationale 
duivensportbond er alles aan doet wat in je mogelijkheden ligt om de 
verliezen tegen te gaan of zoveel mogelijk te beperken. Inmiddels is 
het ook bij de FCI aan de orde gesteld en wij vertrouwen erop dat ze 
het onderzoek ook financieel steunen, het is immers niet een 
probleem dat zich alleen in Nederland voordoet. Wij gaan het straks 
bespreken bij de behandeling van het betreffende agendapunt. 
 
Olympiade 2026 zal plaatsvinden in Dortmund 
Van de FCI hebben wij het bericht ontvangen dat de Olympiade in 
China 2026 geannuleerd is. 



Dit als gevolg van de aanzienlijke toename van gevallen van 
vogelgriep in China. Dit geeft onzekerheden met betrekking tot het 
organiseren van de Olympiade in China. Dit heeft de Chinese 
federatie doen besluiten de Olympiade van januari 2026 te 
annuleren. De FCI heeft inmiddels besloten om de volgende 
Olympiade, dus die van 2026, is toegewezen aan Duitsland en in 
Dortmund zal worden gehouden 
 
Ik wil  het hier wat betreft de opening bij laten, maar voor dat ik de 
vergadering voor geopend verklaar wil ik graag enkele ogenblikken 
stil staan en onze gedachten laten gaan naar alle leden die ons sinds 
de vorige Voorjaarsledenraad zijn ontvallen.  
Dank u. 
 
 


